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محسن اسلامی سخنگوی ستاد انتخابات کشور با اشاره 
به برنامه ریزی این وزارتخانه برای تســهیل رأی دهی در 
انتخابات مجلس دوازدهم اظهار داشــت: بر اساس ماده 
۱۱ قانــون جدید انتخابات مجلس، تغییر مدارک هویتی 
برای رأی دهندگان به گونه ای اســت که واجدان شرایط 
می توانند با ارائه یکی از مدارک هویتی نظیر کارت ملی، 
شناســنامه، گذرنامه، گواهینامه رانندگی یا کارت پایان 
خدمــت رأی بدهند. وی در گفت وگو با ایرنا اضافه کرد: 
در ادوار گذشته، ضرب مُهر در شناسنامه برای انتخابات 
الزامی بــود و رأی دهنده حتماً باید شناســنامه خود را 
بــه حوزه اخذ رای ارائه مــی داد؛ اما در انتخابات مجلس 
دوازدهــم، قانونگذار ۵ مدرک هویتی را به عنوان مدارک 

اصلی رأی دهندگی اعلام کرده است.
دبیر ســتاد انتخابات کشــور افزود: وزارت کشور نیز به 
ســتادهای انتخابات سراسر کشــور ابلاغ کرده که حتما 
شــعب اخذ رأی، در بوســتان ها، پارک ها، بیمارستان ها، 
پادگان هــا و کارخانجــات فعال شــود و رأی دهندگان 
می توانند با ارائه یکی از مدارک هویتی اعلام شــده، رأی 

بدهند.
تجمیع تعرفه انتخابات 

مجلس و خبرگان
اســلامی با بیان اینکه ســتاد انتخابات کشور در جهت 
اینکه رأی دهندگان وقت کمتری را در شــعبه بگذرانند 
و رأی خود را ســریع تر به صندوق بیندازند، امسال برگه 
رأی انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
رهبری، تجمیع و در یک برگه ادغام شــده است، گفت: 
بنابرایــن رأی دهنده یک برگه تعرفه دریافت می کند که 
از وســط قابل جدا شدن اســت. انتهای تعرفه مربوط به 
انتخابات خبرگان و قسمت بالا مربوط به مجلس شورای 
اســلامی اســت که رأی دهنده می تواند در صندوق های 
مجزایی که فراهم شده، یعنی صندوق آبی برای خبرگان 
و صندوق قرمز برای مجلس شورای اسلامی، رأی خود را 

بیندازد. این اقدام، رأی دهی را تسهیل می کند.
برگزاری انتخابات الکترونیک در ۴ حوزه انتخابیه

وی همچنین با اشــاره به برگزاری انتخابات الکترونیک 
گفت: ســه سناریو طراحی شده اســت. بر اساس قانون، 

وزارت کشــور می تواند در یک هشــتم حوزه های دارای 
تعدد کرســی، انتخابات الکترونیک برگزار کند که شامل 
۴ حوزه می شــود. بر اساس ســناریوهای طراحی شده، 
حوزه های دارای تعدد کرسی را به شورای نگهبان معرفی 
کردیم. الان این شورا در حال بررسی کارشناسی است و 
امید است نظر خود را در هفته جاری اعلام کند و ما هم 
به رســانه ها اعلام کنیم که کدام حوزه های ما به صورت 

انتخابات الکترونیک خواهد بود.
ســخنگوی ستاد انتخابات کشــور تعداد شعب اخذ رأی 
پیش بینی شــده را ۶۵ هزار شعبه در کل کشور اعلام و 
اظهار کرد: تاکنون ۶۰ هزار شعبه در ستادهای انتخابات 
سراسر کشور قطعی و جایابی شــده و اکنون در مرحله 

آزمایش سیگنال هستیم.
 در هر شعبه ای نرم افزاری را طراحی کردیم که آن شعبه 
میزان سیگنالی که در شعبه وجود دارد را بررسی می کند 
تا فاقد ســیگنال نباشد؛ به جهت اینکه دستگاه احراز به 
صــورت بر خط کار می کند و وجود ســیگنال به میزان 
کافی برای ما اهمیت دارد. به همین جهت به همکارانمان 
اعلام کردیم آزمایش حتما در داخل شــعبه انجام شود، 

نه خارج از آن.
اسلامی یادآور شد: دســتگاه احراز از ادوار گذشته بوده 
اســت، اما امســال به جهت اینکه رأی دهی با ۵ مدرک 
هویتی انجام می شود، تأکید داریم که حتما دستگاه احراز 
هویت ما، دارای سیگنال باشد که هیچ گاه آفلاین نباشد 
و از ثبت رأی تکراری جلوگیری شــود. امســال براساس 
تدبیری که در قانون شکل گرفته، تأکید داریم که احراز 

هویت ها به صورت برخط باشد.
نتایج بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات 

خبرگان ۴ و ۵ بهمن اعلام می شود
وی همچنیــن با بیــان اینکه نتایج بررســی صلاحیت 

داوطلبان انتخابات خبرگان ۴ و ۵ بهمن از سوی شورای 
نگهبان اعلام می شود، گفت: داوطلبانی که نسبت به عدم 
تأیید صلاحیت خود اعتراض داشــته باشند، می توانند از 
۶ تا ۸ بهمن، درخواست اعتراض خود را به وزارت کشور 
اعــلام کنند و ما هم به شــورای نگهبان اعلام می کنیم. 
مهلت رســیدگی به اعتراضات اشاره شده توسط شورای 

نگهبان، به مدت ۱۰ روز از ۹ تا ۱۸ بهمن خواهد بود.
هیأت های اجرایی، مستند

اعلام نظر می کنند
دبیر ســتاد انتخابات کشــور با بیان اینکــه هیأت های 
اجرایی از دو بخش اداری و مردمی تشــکیل شده است: 
در بخــش مردمی ۸ عضو معتمــد و در بخش اداری ۳ 
عضو شــامل فرماندار، یکی از اعضای قوه قضائیه و ثبت 
و احوال، عضویت دارند. براســاس قانون، دستگاه های ۵ 
گانه باید اســتعلام داوطلبان را اعلام کنند و هیأت های 
اجرایی این اســتعلام ها را بررسی و بر اساس بررسی های 
محلی، اعلام نظر می کنند. اسلامی با بیان اینکه چنانچه 
این اعلام نظر مســتند نباشــد، بی اثر خواهد بود، تاکید 
کرد: بنابراین هیأت های اجرایی به صورت مســتند افراد 
را تایید، رد یا عدم احراز صلاحیت تشــخیص می دهند. 
وی با بیان اینکه این نتایج و نظرها همگی مستند بوده و 
خارج از قاعده قانونی نیســت و در واقع عمل به مُرّ قانون 
است، گفت: از سوی دیگر فرایند اعتراض هم باز است و 
در این مســیر برخی از کسانی که در هیأت های اجرایی 
تایید نشــده بودند، در هیأت های نظارتی تایید شدند که 
نشان می دهد، قانون حاکم است. اگر کسی اعتراضی دارد، 
می تواند اعتراض خــود را از هفدهم تا نوزدهم دی ثبت 
کند. در هیأت های نظارت هم قانون، فصل الخطاب است و 
منتقدان اعتراضات خود را از مسیر قانونی پیگیری کنند. 

حرکت در مسیر قانون، از همه موارد مهم تر است.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور تشریح کرد

جزئیات برنامه تسهیل فرایند اخذ رای

کواکبیان:
 فقط 5 عضو حزب مردم سالاری تایید صلاحیت شدند
دبیرکل حزب مردم سالاری از عدم اهتمام دست اندرکاران انتخابات برای ایجاد 

مشارکت حداکثری انتقاد کرد. 
مصطفــی کواکبیان  در فضای مجازی نوشــت: از ۲۵ نفــر داوطلب مجلس 
دوازدهم عضو حزب مردم ســالاری در سراسر کشــور فقط پنج نفر از سوی 

هیات های نظارت تایید صلاحیت شده اند!
وی ادامه داد: لذا با تاسف فراوان می توان گفت تا این مرحله، چندان اهتمامی 
از سوی دست اندرکاران انتخابات برای تحقق رهنمودهای  رهبری نظام جهت 

 مشارکت حداکثری وجود ندارد.

قاآنی:

دشمن با ترور فرماندهان مقاومت
 به دنبال کاهش شکست سنگین خود است

ســردار اســماعیل قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه پاســداران در نامه ای به 
»اسماعیل هنیه« رئیس دفتر سیاســی حماس شهادت »صالح العاروری« را 

تسلیت گفت.
ســردار قاآنی در این نامه تاکید کرده اســت که جهان، شاهد خواهد بود که 
چگونه برادران شهید العاروری، به کابوس این رژیم کودک کُش تبدیل می شوند.

فرمانده نیروی قدس ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این نامه اضافه کرده 
است: العاروری به شهادت رسید و در پرونده درخشان او انتفاضه اول، انتفاضه 

الاقصی و انتفاضه بیت المقدس وجود داشت.
سردار قاآنی در این نامه تاکید کرده است: دشمن با ترور فرماندهان مقاومت، به 

دنبال کاهش شکست سنگین خود در غزه و کرانه باختری است.

روزه سکوت احمدی نژاد در میان آتش و خون
محمود احمدی نژاد ماه هاســت روزه سکوت گرفته است. مردی که جنجال و 
حضور در رسانه ها از شــاخصه هایش بود، مدت هاست به هیچ موضوعی هیچ 

واکنشی ندارد حتی به حوادث تروریستی در کشور.
به گزارش ایســنا، آخرین خبر از رئیس دولت های نهم و دهم، سفر عجیب او 

به گواتمالا بود. 
سفری که در روزهای ابتدایی پس از عملیات طوفان الاقصی و حمله اسرائیل 
به غزه صورت گرفت. آن هم به کشوری که به پیش نویس قطعنامه پیشنهادی 
کشــورهای عربی در مجمع عمومی سازمان ملل که خواستار آتش بس فوری 

انسانی در غزه بود، رأی منفی داد.

سوشیال

دفاعی

ویژه

گروه سیاسی- فخری سادات مسچی: 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی روز 
یکشــنبه در صحن مجلس حضور یافته و 

جلسه علنی تشکیل دادند.
اقتصادی درباره  بررسی گزارش کمیسیون 
لایحــه ارجاع اختلاف بانک مرکزی ایران و 
دولت پادشاهی بحرین به داوری، رسیدگی 
به گزارش کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجــی درباره طرح تاســیس ســازمان 
حفاظــت و اطلاعــات قوه قضاییــه و... در 

دستورکار نمایندگان قرار گرفت.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در جلسه 
علنی مجلس با بیان اینکه مســاله محیط 
زیست برای ادامه حیات یک موضوع بسیار 
مهم اســت، اظهار کرد: بنده براساس آمار 
می گویم که ۸۰ درصــد عامل آلودگی هوا 
در کلانشــهرها خودروها و موتورسیکلت ها 
هســتند. متاســفانه مــا قانــون را اعمال 
نمی کنیم. عدم اســتاندارد بودن سوخت از 
موضوعات مهم دیگری اســت که باید مورد 

توجه قرار بگیرد.
همچنیــن تعدادی از نماینــدگان مجلس 
شورای اسلامی در تذکرات متعددی ضمن 
محکومیــت حادثه تروریســتی در کرمان 
تاکید کردند: عامــلان و بانیان این جنایت 

منتظر پاسخ کوبنده باشند.
محمدرضــا پورابراهیمــی عضــو مجمــع 
نماینــدگان اســتان کرمان هم خواســتار 
تشــکیل جلســه ای فوق العاده بــه منظور 
بررســی دقیق ابعاد حادثــه ۱۳ دی ماه در 

کرمان شد.
در تذکــری دیگــر نصــرالله پژمانفر گفت: 
اســرائیل به غیر از داعش چیزی نیست و 
داعش نیز به غیر از اسرائیل چیزی نیست؛ 
اینها عوامل هم هســتند و در کنار همدیگر 

در مقابل ملت ما ایستادند.
فاطمه مقصودی هــم ضمن محکوم کردن 
انفجار تروریســتی در کرمــان تاکید کرد: 
پیام ملت شــریف ما ایســتادگی و دفاع از 
آرمان های نظام جمهوری اسلامی و تاکید 
بر ادامه راه ایثار و شــهادت و پاســخ قاطع 
به اقدام ددمنشانه تروریست جهانی خواهد 
بود. امروز همچنین همکلاسی های شهیده 
فائزه رحیمی از شــهدای انفجار تروریستی 
در کرمان امــروز در مجلس حضور یافته و 

عکس وی را در دست داشتند.
مصوبات جلسه علنی

در ادامه جلســه علنی امــروز،  نمایندگان 
وزارت امــور اقتصــادی و دارایی را موظف 
کردنــد بــرای تامین مالی جهت تســویه 
بخشــی از بدهــی خود به شــرکت توانیر 
بابت مابه التفاوت قیمت تمام شده با قیمت 
تکلیفی فروش برق، ۳۰ هزار میلیارد تومان 

انواع اوراق مالی اسلامی منتشر کند.
نمایندگان پس از بررسی گزارش کمیسیون 
اقتصادی درباره لایحه ارجاع اختلاف بانک 

مرکزی ایران و دولت پادشــاهی بحرین به 
داوری، کلیات و جزئیــات این لایحه را به 

تصویب رساندند.
بر این اســاس به بانک مرکزی اجازه دادند 
تا نســبت به پیگیری حقوقی و اســترداد 
مطالبات خود از بانک های کشــور بحرین 
و مطالبه خســارات ناشــی از آن به عنوان 

سرمایه گذار اقدام کند.
در ادامــه گزارش کمیســیون امنیت ملی 
و سیاســت خارجی مجلس دربــاره طرح 
تاســیس ســازمان حفاظت و اطلاعات قوه 
قضائیه هم بررســی و با کلیــات این طرح 

موافقت شد.
در پایان جلســه علنی محمد رشیدی عضو 
هیات رئیسه سوال منطقه ای جلیل مختار 
نماینده آبادان از وزیر اموراقتصادی و دارایی 
در خصوص علت عدم فعال شدن گیت های 
ورود و خــروج در منطقه آزاد اروند و اداره 

کل گمرکات کشور را اعلام وصول کرد.

تذکرات و اخطارها
همچنین پایان جلســه علنی به اخطارها و 
تذکرات نمایندگان اختصاص یافت. حسین 
گــودرزی نماینــده مــردم درود و ازنا در 
مجلس در تذکری خطاب به رئیس جمهور، 
تصریح کــرد: مردم تورم بالای ۴۰ درصد و 
گرانی روزافزون اقلام خوراکی و معیشــتی 
به ویژه گوشت کیلویی ۶۰۰ هزار تومان را 
تحمل نخواهند کرد. تا دیر نشده و توفیقات 
روزافزون دولت در ســایه این مشکلات به 
فراموشی سپرده نشده است، اقدامی انجام 
دهیــد.  وی در ادامه تاکید کــرد:  انتظار 
می رود بررسی لایحه افزایش تعطیلات آخر 
هفته به دو روز با توجه به امضای ۱۱۰ نفر 
از نمایندگان برای بررسی خارج از نوبت در 

دستور کار مجلس قرار گیرد.
همچنین جبار کوچکی نژاد در جلسه علنی 
امروز یکشــنبه مجلــس در تذکری گفت: 
بیش از ۲ سال است که مجلس به تحقیق 

و تفحص درباره ارز ۴۲۰۰ تومانی رای داده 
منتها اجازه انجام این تفحص داده نمی شود. 
با وجود تغییر مدیریت بانک مرکزی باز هم 
اجازه تحقیق و تفحص داده نمی شــود. وی 
ادامه داد: ارز ۴۲۰۰ تومانی مشــکلاتی به 
دنبال داشــته اســت. بیش از ده ها میلیارد 
دلار از منابع دولت در جیب یک سری رانت 
خوار رفته در حالی که باید ســر سفره های 
مــردم می رفت لذا رئیس مجلس دســتور 
دهــد تا در چند ماه باقــی مانده از مجلس 
یازدهــم، همکاری هــای لازم بــرای انجام 
تفحص دربــاره نحوه هزینه کرد ارز ۴۲۰۰ 
تومانی صورت گیــرد. محمد یاری نماینده 
مردم تالش و رضوانشهر در مجلس شورای 
اسلامی همچنین در تذکر دیگری با اشاره 
به افزایش تعرفه اینترنت توســط برخی از 
اپراتورهای ارائه دهنده خدمات اینترنت در 
کشور اظهار کرد: اپراتورها به صورت چراغ 
خاموش هزینه های خود را در بحث اینترنت 

و پهنای اینترنت بر مردم تحمیل می کنند 
که زیبنده نیست و خارج از انصاف و عدالت 
اســت. محمدیاری گفت: امیــدوارم هیئت 
رئیسه مجلس در این زمینه از طرف مردم 
متذکر شــوند که در این وضعیت عادلانه و 
منصفانه نیســت که با مردم این گونه رفتار 
شــود. علی بابایی کارنامی عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس گفت: کی قرار است بحث 
کارکنان دولت  استخدام حقوق  ساماندهی 
حل و تعیین تکلیف شــود؟ وی در تذکری 
گفت: باید مجلس در مقابل مافیای واردات 
برنج ایستادگی کرده و واردات بی رویه برنج 
متوقف شود. بابایی در تذکر دیگری گفت: 
کی قرار اســت بحث ســاماندهی استخدام 
کارکنان دولت حل و تعیین تکلیف شــود؟ 
بی عدالتی در پرداخت حقوق میان کارکنان 
دولتی زیاد اســت. به گفته بابایی، برقراری 
عدالــت در تمامــی ابعاد یکــی از عوامل 

مشارکت بالای مردم در انتخابات است.

گزارش »مردم سالاری« از جلسه علنی مجلس

از طرح دعاوی علیه بحرین تا تسویه بدهی توانیر

دولت آیین نامه اجرای لایحه کوله بری را 
سریعا ابلاغ کند

شهریار حیدری نماینده مردم سرپل ذهاب، قصر شیرین وگیلانغرب در مجلس 
شورای اسلامی در رابطه با اصلاح لایحه »ساماندهی و نظارت بر تجارت مرزی« 
گفت: در ابتدای شروع به کار مجلس طرحی دادیم که ۶۵ نفر از نمایندگان آن 
را برای اجرای کوله بری در مناطق مرزی و استان های مرزنشین، امضا کردند 
امــا به موازات این طرح، دولت لایحه ای داد که این لایحه و طرح با هم ادغام 
شد و نهایتا طی جلساتی که در کمیسیون امنیت ملی و مسوولان و همچنین 
مقامات اجرایی و دولتی برگزار شــد، دو فوریت آن به تصویب مجلس شورای 

اسلامی رسید.
وی ادامه داد: در حال حاضر هم بعد از رفع ایرادات شــورای نگهبان در صحن 
علنی مجلس ، الان این لایحه برای اجرا آماده اســت که از دولت انتظار داریم 
آیین نامه اجرایی آن را ســریعا تنظیم و ابــلاغ کند. از مزایای این لایحه کل 
شهرستان های مرزی از جمله کرمانشــاه، سیستان و بلوچستان، کردستان و 

آذربایجان غربی و برخی از استان های کمتر توسعه یافته بهره مند می شوند.
عضو هیات رئیســه کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس، بیان 
داشت: در گذشته بخشنامه ها و آیین نامه های کوله بری، شعاع ۲۰ کیلومتری 
مرزها را شــامل می شد اما این طرح بر خلاف آیین نامه ها، اولا قانون پایداری 
اســت که باید به مدت ۵ ســال اجرایی و عملیاتی شود؛ همچنین درآمدهای 
دولت که ناشــی از حقوق ورودی گمرکی و تخفیف سود بازرگانی است، باید 
به منطقه برای ایجاد زیرســاخت ها و عمران و آبادانی مناطق مرزی باز گردد. 
مردمان مناطق  مرزی می توانند از قانون کوله بری اســتفاده کنند و هر کدام 
از سرپرســتان خانوارها که دارای کارت کوله بری هســتند ماهیانه حدود ۲ 
میلیون تومان در قالب تخفیف ســود بازرگانی ، بهره مند می شــوند. وی در 
پایان خاطرنشان کرد: در گذشته کوله بران کالاها را از آن سوی مرز وارد کشور 
می کردند اما الان توسط تجار و از طریق ترانزیت وارد مرزها می شود و مردم از 
تخفیف سود بازرگانی بهره مند می شود و سالی تقریبا ۲۴ میلیون تومان برای 
هر سرپرســت خانوار باقی می ماند. همچنین اجرای این لایحه باعث جمعیت 

پایدار و بازگشت روستاهای مرزی که الان خالی از سکنه هستند خواهد شد.

مجلس

تأکید مخبر بر مدیریت دقیق منابع آب
جلسه بررســی طرح های اضطراری آبرسانی عصر شنبه به ریاست معاون اول 

رئیس جمهور برگزار شد.
محمد مخبر در این جلســه از مدیریت منابع آب به عنوان یک امر ضروری و 
مهم به ویژه در شــرایط خشکسالی کشور یاد کرد و گفت: وزارت نیرو باید با 
توجه به میزان اندک بارش ها،  مدیریت منابع آب و نظارت بر نحوه مصرف در 
بخش های صنعت، کشاورزی و خانگی را به عنوان یک مأموریت مهم در دستور 

کار داشته باشد.
معاون اول رئیس جمهوری اظهار داشــت: کم آبی مشکلی نیست که بتوان به 
ســادگی از کنار آن عبور کرد و پیامدهــای آن را نادیده گرفت از این رو باید 
برای مدیریت منابع آب و تأمین آب پایدار، برنامه ریزی دقیقی داشته باشیم تا 
در فصل تابســتان و تیک مصرف دچار مشکل نشویم. در این جلسه وزیر نیرو 
گزارشی از وضعیت آب سال جاری و طرح های اضطراری تأمین آب شرب ارائه 
کرد و پس از بحث و بررسی تصمیمات لازم برای تأمین منابع مالی مورد نیاز 
اجرای این طرح های اضطراری اتخاذ شــد. همچنین در این گزارش اعلام شد 
که کار ساخت تجهیزات آب شیرین کن های منطقه ی سیستان به اتمام رسیده 

و به زودی حمل و انتقال آن به داخل کشور آغاز خواهد شد.

دولت

دلیل رد صلاحیت ها 
کمبود وقت بود

احمد وحیدی، وزیر کشــور با اشــاره به هک اطلاعات سکو اسنپ فود بیان 
کرد: بسیاری از هکرها دست به کلاهبرداری می زنند تا بتوانند در برابر فروش 

اطلاعات پولی را به دست بیاورند.
وحیدی افزود: در خصوص ســازمان مربوط یعنی اسنپ فود که البته اسمش 
هم باید اصلاح شود زیرا فود یک کلمه انگلیسی است، اعلام کردند که مذاکره 
برای بازپس گیری اطلاعات را انجام داده اند. وزیر کشــور ادامه داد: کسانی که 
اطلاعات شهروندان را در اختیار دارند، حتما باید نسبت به حفاظت از اطلاعات 
کاربران حســاس باشند؛ این جزو ضعف هایی بود که در خصوص این سازمان 

وجود داشته است.
وی همچنین درباره نتیجه بررسی صلاحیت ها گفت: اتمام بررسی صلاحیت ها 
در هیات نظارت بر انتخابات پایان کار نیست و افرادی که صلاحیت آن ها تایید 

نشده، هنوز فرصت شکایت و اعتراض را دارند.
احمــد وحیدی، وزیر کشــور گفت: عمده ترین دلیل رد صلاحیت ها توســط 
هیات های اجرایی، کمبود فرصت بررسی بود؛ می توان گفت حدود ۳۰ درصد 
از افرادی که صلاحیت آن ها از ســوی هیات های اجرایی احراز نشده، به دلیل 

کمبود فرصت بررسی بوده است.
وی ابراز داشت: اتمام بررسی صلاحیت ها در هیات نظارت بر انتخابات پایان کار 
نیست و افرادی که صلاحیت آن ها تایید نشده، هنوز فرصت شکایت و اعتراض 
و رســیدگی به آن ها را خواهند داشت. وزیر کشــور تاکید کرد: وزارت کشور 
علاقه مند به حضور تمامی افراد، سلائق و دیدگاه ها در انتخابات مجلس است.

انتخابات

دادستان عمومی و انقلاب استان کرمان گفت: دو عامل 
انتحاری در صدد انجام عملیات در آیین تشییع شهدای 
حادثــه تروریســتی بودند که قبل از برگزاری مراســم 

تشییع دستگیر شدند.
به گزارش ایلنا، مهدی بخشی دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان کرمان بیان کرد: پس از اینکه انفجار نخست 
رخ داد به سرعت به سمت محل حادثه در حال عزیمت 
بودم که اطلاع دادند حادثه دوم نیز رخ داده اســت که 
در وهله اول با دســتوراتی که رئیس کل دادگســتری 
بلافاصلــه تلفنی ابلاغ کردند بر روی ســه محور تمرکز 

کردیم.
وی با اشــاره بــه ابهامات مردم در ســه محور اقدامات 
شورای تأمین در بحث پیشــگیری و برآورد اطلاعاتی، 
طرح و برنامه دشمنان و اقدامات و عمل در مرحله اجرا 
عنوان کرد: ســتاد برگزاری مراســمات شهید سلیمانی 
از ۳ ســال گذشته شــروع به فعالیت کرد که شامل دو 
کمیته ایمنی و امنیتی اســت و در همین راستا مراسم 
سالگرد سال گذشته توســط نیرو های نظامی و امنیتی 

آسیب شناسی شد.
بخشی افزود: برای اولین بار در جامعه اطلاعاتی استان، 
کمیســیون خاصی ویژه مراسم سالگرد شهید سلیمانی 
تشــکیل شد که ۴ جلسه در خصوص این مراسم برگزار 

کرد و حداقل دو جلسه این کمیسیون با حضور معاونین 
ویــژه وزارت اطلاعات از تهران برگــزار  و تدابیر لازم از 

چندین ماه قبل اندیشیده شد.
دادســتان عمومی و انقلاب اســتان کرمان به ۱۶ بمب 
کشف شــده در استان کرمان اشاره و اظهار کرد: قدرت 
انفجار هر کدام از این بمب های کشف شده بسیار بیشتر 
از جلیقه انفجاری که در حادثه توســط عامل انتحاری 

منفجر شد بود کشف و خنثی شدند.
دادســتان کرمــان تأکید کرد: گروه هــای زخم خورده 
مختلــف از جمله داعش، انصار الفرقــان، منافقین و ... 
برنامه هایی داشتند و خبر هایی نیز مبنی بر تصمیم آنان 
به صورت منســجم، متحد و با برنامه جهت انجام اقدام 
تروریستی وجود داشت لذا تمام توان استان پای کار آمد 
و علاوه بر نیرو های وزارت اطلاعات و ســازمان اطلاعات 
سپاه، حتی نیروی انتظامی و ارتش نیز دستگاه های خود 
را مستقر کردند که تا چندین کیلومتر تمام ریز پرنده ها 
را رصد می کرد و دســتگاه جمر و ســگ های مخصوص 

کشف مواد منفجره نیز در نظر گرفته شده بود.
وی با اشــاره به اینکه روز های قبل از مراســم و به ویژه 
شب قبل از ســالگرد، تمام منطقه گلزار شهدا با وسایل 
فنی- الکترونیکی و با ســگ های ویژه پاکســازی شد، 
اظهار کرد: با اقدامات صورت گرفته دشــمن نتوانســت 

مــواد منفجره ای در هیــچ نقطه ای از محــل برگزاری 
ســالگرد جا ســازی کند و هر دو عملیات تروریستی به 

صورت انتحاری بوده اند. 
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان کرمان حجم 
تهدیدات در سال جاری را بسیار زیاد قلمداد کرد و گفت: 
در دو ماه گذشــته ۲۳ عنصر داعشــی و آماده عملیات 
انتحاری توسط وزارت اطلاعات، سازمان اطلاعات سپاه، 
نیرو های انتطامی و ارتش در مرز دســتگیر شــدند که 
هــر کدام از اقدامات خرابکارانه آن ها برای یک اســتان 
کافی بود. بخشــی جابه جایی گیت ها در گلزار شهدا را 

کارشناسی شــده دانست و عنوان کرد:  گیت های اولیه 
به خصوص گیتی که بعد از زیر گذر و محل عبور مردم 
بود ترکیبی بود و بر اســاس نظر کارشناسی غیر از این 
نقطه نمی توانست در جای دیگر مستقر شود کما اینکه 
اگر در جای دیگر نیــز بود این انفجار صورت می گرفت 
و عامل انتحاری می آمد و با یک ســد امنیتی برخورد و 
قبل از آن گیت خود را منفجر می کرد. وی افزود: گیت 
اول به صورت فیزیکی در دو طرف مسیر بود و نیرو های 
مخفی در آنجا حضور داشتند و از طریق فنی و هوشمند 

نیز در حال چک بود.

دستگیری دو عامل انتحاری جدید در کرمان


